
وزیر نفت از بهره برداری از ۶۴ طرح نیمه تمام و جدید اولویت دار صنعت 
نفت به ارزش ۱۴.۵ میلیارد دلار و شــروع عملیات اجرایی ۱۵ طرح جدید 
به ارزش ۱۴.۳ میلیارد دلار در ســال جاری خبر داد و گفت: مجموع ارزش 

سرمایه گذاری این ۷۹ طرح و پروژه به ۲۸.۸ میلیارد دلار می رسد.
بــه گزارش از وزارت نفت، »جواد اوجی« در حاشــیه دیدار با جمعی از 
مدیران ارشــد وزارت نفت اظهار داشت: وزارت نفت با وجود شرایط سخت 
تحریم ها و مشــکلات ناشی از آن ها از جمله دشواری های مربوط به تأمین 
مالی یا تأمین بعضی تجهیزات حســاس و پیچیده، از سرمایه گذاری در این 

صنعت راهبردی و پیشران اقتصاد ملی غافل نبوده است.
وی افزود: بر این اساس امسال ۶۴ طرح نیمه تمام راکد و جدید اولویت دار 

به ارزش ۱۴.۵ میلیارد دلار به بهره برداری می رسد.
وزیــر نفت تأکید کرد: روند ســرمایه گذاری در صنعــت نفت باید بدون 
وقفه دنبال شــود و همان طور که پیشــتر نیز بارها گفتــه ام، صنعت نفت 
بــه ســرمایه گذاری کلانی نیــاز دارد و نباید از یاد ببریم کــه بازدهی این 
سرمایه گذاری ها در صنعت نفت برای اقتصاد ملی از دیگر بخش های اقتصادی 

با فاصله زیادی بیشتر است.
اوجی ادامه داد: بر این اســاس شروع عملیات اجرایی ۱۵ طرح جدید نیز 
در ســال جاری رقم خواهد خورد که ارزش ســرمایه گذاری آنها در مجموع 

۱۴.۳ میلیارد دلار خواهد بود.
وی گفت: مجموع ارزش سرمایه گذاری پروژه هایی که امسال به بهره برداری 
می رســند یا عملیات اجرایی آن ها شروع می شود به ۲۸.۸ میلیارد دلار بالغ 

می شود.

وزیر نفت اضافه کرد: صنعت پتروشــیمی بــا ۲۰ پروژه کوچک و بزرگ، 
بیشترین تعداد پروژه های قابل بهره برداری در سال جاری را دارد و شرکت 
ملی نفت ایران نیز بیشترین تعداد پروژه هایی را که عملیات اجرایی آنها در 

سال جدید آغاز می شود به خود اختصاص داده است.
وی خاطرنشان کرد: البته از نظر ارزش سرمایه گذاری وضع متفاوت است 
و به ترتیب بالاترین ارزش پروژه های قابل بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی 
به شرکت ملی نفت ایران و شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی 

اختصاص دارد.
اوجی یادآور شــد این پروژه ها با هدف افزایش تولید نفت و گاز، افزایش 
ظرفیت پالایشــی کشــور، افزایش ظرفیت تولید محصولات پتروشیمی و 

فرآورده های نفتی اجرا می شوند.

 سهم بالای بخش نفت در رشد اقتصادی سال گذشته
وی با اشاره به رشد اقتصادی ۱۵.۴ درصدی بخش نفت در پاییز ۱۴۰۱ 
که در عمل بخش مهمی از بار رشــد اقتصادی کشور را به تنهایی به دوش 
کشیده است، تصریح کرد: همان طور که سرمایه گذاری در پروژه های صنعت 
نفــت بالاترین بازدهی را بــرای اقتصاد ملی دارد و بخش مهمی از رشــد 
اقتصادی مثبت ســال گذشــته ناشی از رشــد بخش نفت بوده است، عدم 
ســرمایه گذاری در این بخش هم به طور قطع به کُند شدن رشد اقتصادی و 
ایجاد چالش های مهمی منجر خواهد شد و به همین دلیل همه دستگاه های 
مســوول در کشور باید در جهت تســهیل گری سرمایه گذاری در این بخش 

گام های جدی بردارند و کمک کنند.

بهره برداری از بهره برداری از ۶۴۶۴ طرح نیمه تمام و جدید به ارزش  طرح نیمه تمام و جدید به ارزش 
۱۴.۵۱۴.۵ میلیارد دلار در صنعت نفت میلیارد دلار در صنعت نفت

 پیروزی حقوقی دولت در یک
 شکایت چند میلیارد دلاری 

 تامین بیش از ۴۰ درصد نیاز بازار 
کشورتوسط  شرکت کربن ایران

شهرک های صنعتی کهگیلویه و 
بویراحمد در مسیر تحول

انتقاد نماینده بوشهر از هزینه کرد 
اعتبارات مسئولیت های اجتماعی

صادرات محصولات پتروشیمی و 
صنایع فلزی ۸۳ درصد شد

معرفی صنعت نیروگاهی کشور در 
نمایشگاه فناوری اطلاعات سوریه
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 ســفیر جمهوی اسلامی ایران در روســیه به عدم شناخت روس ها به 
توانمندی ایران در حوزه پتروشــیمی اشاره کرد و گفت: هم اکنون چشم 
آنها به توانمندی ایران باز شــده و فرصت مطلوبی برای توسعه همکاری ها 
به وجود آمده است.به گزارش از وزارت نفت، کاظم جلالی درباره سیزدهمین 
نمایشــگاه بین المللی روس پلاست با اشاره به افزایش حجم تجارت ایران 
و روســیه در یک  سال گذشته، اظهار داشت: سبد کالاهای صادراتی ایران 
به کشــور روسیه متنوع تر شده اســت، در حالی  که تا سال گذشته صرفاً 
صادرات کالاهای باغی و کشاورزی به روسیه داشتیم، اما اکنون همکاری ها 
و تعامل های تجاری در حوزه های مختلف به ویژه پتروشیمی و فناوری که 
شــامل همکاری در حوزه خدمات فنی مهندسی و صادرات فناوری ایران 

به روسیه می شود، برقرار شده است.
وی از همکاری در حوزه دارو و تجهیزات پزشــکی و ســایر حوزه ها یاد 
کرد و افزود: روسیه بازار بزرگی دارد که کار بسیاری را می طلبد و از طرفی 
ایران نیز افزون بر بازار بزرگ برای کالاهای روسی، تنوع تولید محصولات و 
تجهیزات را دارد که همه این ها ظرفیت بالقوه ای برای همکاری دو کشور 
فراهــم می آورد و البته موانعی پیش روی این همکاری اســت که به مرور 
برطرف می شود.سفیر جمهوری اسلامی ایران در روسیه با بیان اینکه حضور 
ایران در ســیزدهمین نمایشگاه پتروشیمی روسیه دومین حضور پر رنگ 
کشــور در این رویداد به شمار می رود، ادامه داد: این حضور نمایش قدرت 

صنعت پتروشیمی ایران در روسیه است.

صنعت پتروشیمی ایران در دنیا شناخته  شده است
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اقتصاد انرژی 2

 مالک شریعتی پیش از خطبه های نماز جمعه این 
هفته تهران، با اشاره به دو خبر امید بخش در حوزه 
انرژی کشور تاکید کرد: در سال های گذشته تجارت 
انرژی به ویژه حوزه گاز طبیعی با کشورهای همسایه 
بویژه با همسایه شمال شرقی یعنی ترکمنستان مدتی 

مورد غفلت قرار گرفت.
وی با بیان اینکه ایران در گذشته با ترکمنستان 
قرارداد واردات گاز داشــتیم، افزود: این موضوع پس 
از مدتی دچار اشکال شــد که با تدبیر وزارت نفت، 
بدهی های ایــران در این بخش آن هم در ایامی که 
هیچ گونه تغییری در شرایط تحریمی ما ایجاد نشده 

بود، تسویه شد.
نماینده مردم تهران در مجلس ابراز امیداوری کرد 
که این اقدام زمینه بخش تجارت گاز و تبدیل شدن 
جمهوری اسلامی ایران به مرکز تجارت انرژی منطقه 

غرب آسیا باشد.
شریعتی درباره دومین خبر امید بخش در حوزه 
انرژی توضیح داد: دومین خبر امیدبخش مربوط به 
رفع یک خطر از منافع اقتصادی کشور است که آن 
هم در حوزه انرژی بود. البته ماجرای قرارداد کرسنت 
و حواشی پیرامون آن فرصت دیگری را می طلبد که 
درباره آن صحبت کنیم، اما دولت و معاونت حقوقی 
ریاست جمهوری تلاش کرد تا ساختار یک شکایت 
چند میلیارد دلاری علیه ایران از بین برود و این خطر 

هم از اقتصاد کشور برطرف شد.
ســخنگوی کمیســیون انرژی مجلس جزئیات 

بیشتری از این دعوای حقوقی ارایه نکرد.

  نیازمنــد یکپارچگی در تولید و مصرف 
انرژی هستیم

شــریعتی در ادامه درباره لــزوم مدیریت مصرف 
انرژی، با بیان اینکه جبران عقب ماندگی ها در حوزه 
انرژی با اقدامات معمولی برطرف نمی شــود، بیان 
کرد: مدیریت ما در بخــش تولید انرژی یکپارچه و 
اما در مصرف پراکنده اســت. مصرف انرژی در حوزه 

ساختمان، کشاورزی و صنایع باید متمرکز شود.
این نماینده مجلس با اشــاره به اینکه قانون پترو 
پالایشگاه ها هنوز به طور کامل اجرا نشده است، گفت: 
این قانون نقش بسیار کلیدی در تقویت اشتغال، تقویت 
محصولات پایین دستی پتروشیمی، تقویت بورس و 
به کارگیری سرمایه مردم و به ویژه نقش کلیدی در 
خنثی سازی تحریم ها دارد و همچنان اجرای آن مورد 

پیگیری قرار نگرفته است.
وی با اشــاره به تاکیدهای رهبر معظم انقلاب در 
دیدارهای عمومی و با صنعتگران در زمینه پیگیری 
اجــرای قوانین در دولت و مجلس، گفت: رهبری در 
زمینه توجه به اجرای قانون در دولت و مجلس مثالی 
در زمینه قانون پترو پالایشگاه زدند که امیدواریم این 
قانون هر چه سریعتر اجرایی شود تا نتایج مورد ذکر 

را به همراه داشته باشد.
شریعتی در ادامه با یادآوری اینکه ایران در مجموع 
ذخایر نفت و گاز در دنیا رتبه نخست را دارد، به ظرفیت 
های کشورمان در زمینه تولید انرژی از باد و خورشید 
اشاره کرد و افزود:  یکی از ناترازی های اقتصادی کشور 
به حوزه انرژی باز می گردد به طوری که در برخی از 

مقاطع سال نگرانیم که تولید و مصرف انرژی با هم 
همخوانی نداشته باشد.

وی بر مدیریت مصرف خانگی انرژی تاکید کرد و 
در عین حال گفت: اگر قرار است تعرفه ها مدیریت 
شود، این موضوع باید تنها برای پر مصرف ها مدنظر 

قرار گیرد و گران تر شود.
این نماینده مجلس اعمال نظام پلکانی برای تعرفه 
گذاری بخش انرژی را یکی از راهکارها دانست و افزود: 
رایگان شــدن تعرفه آب، برق و گاز برای خانوارهای 
تحت پوشش در سطح الگوی مصرف یکی از سیاست 

های مورد نظر دولت و مجلس است.
وی به ایجاد حسابی برای سرمایه گذاری بالادستی 
نفت و گاز کشور در قانون بودجه امسال اشاره کرد تا 
بر اساس آن ۹۵ هزار میلیارد تومان از منابع داخلی 
شرکت های تابعه وزارت نفت برای سرمایه گذاری و 
تامیــن منابع داخلی برای افزایش تولید مدنظر قرار 
گیرد.شریعتی تخصیص ۳۰ هزار میلیارد تومان در 
قانون بودجه امسال برای طرح ها و پروژه های بهینه 
سازی مصرف انرژی را از دیگر اقدام های انجام شده 
برشــمرد و افزود: یک ریال سرمایه گذاری در حوزه 
مدیریت مصرف دو برابر همان ســرمایه گذاری در 
حوزه افزایش تولید برای ما دستاورد ایجاد خواهد کرد.

وی میزان وودی انرژی کشور را سالانه سه میلیارد 
بشــکه نفت خام برآورد کرد و افــزود: در کمترین 
برآوردها حداقــل ۲۵ درصد اتلاف و عدم بهره وری 
داریم که بر این اساس حداقل ۶۰ میلیارد دلار فرصت 

بهره وری انرژی در کشور وجود دارد.

 گره های عقب ماندگی گلســتان با 
وحدت باز می شود

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
گلســتان با بیان اینکه گره های عقب ماندگی 
اســتان با وحــدت باز می شــود، گفت: همه 
شاهد بودند چطور مشکل ۱۷ ساله پتروشیمی 
گلســتان با وحدت بین قوه قضاییه، مجریه و 
مقننه در این اســتان برطرف شد همکاری و 
همدلی بین استانداری، دادگستری، نمایندگان 
مجلــس و حمایت نماینده ولــی فقیه باعث 

تحقق آرزوی دیرینه گلستانی ها شود.
 سیدعلی مهاجر روز پنجشنبه در نشست 
تلفیقی کمیسیون دانشجویی و کمیسیون اقوام 
فرق و مذاهب در استان، اظهارکرد: حکمرانی 
متعالی دولت مردمی در بستر شناخت درست 
و حکمرانی محلی دست یافتنی بوده و باید این 

مدل را اجرایی کنیم.
وی افــزود: با اجرایی شــدن این مدل هر 
محله با توجه شرایط قومیتی و مذهبی، اداره و 
خدمات هرچه بهتر به ساکنان آن ارائه خواهد 
شد.معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
گلســتان گفت: استان گلستان شرایط خاص 
و ویژه از نظر قومیت، مذهب و تعدد فرهنگ 
دارد کــه باید مدیریــت و حکمرانی در این 
استان بسیار حساب  شده و درک درست از این 
شرایط باشد.مهاجر خاطرنشان کرد: مسوولان 
در کوچک ترین رده حکمرانی حتی در سطح 
دهیاری ها باید نقش خود را در سطح جوامع 
محلی بدانند، عدم شناخت از فرهنگ اقوام و 
اعتقادات مذهبی باعث می شود تصمیم گیری 

درست اتخاذ نشود
وی با اشــاره بــه اینکه فضــای فرهنگی 
جامعــه اگر با نگاه امنیتی وارد شــود نتیجه 
مناسب حاصل نمی شــود، تاکید کرد: رفتار 
حکمرانــان در محلات و مناطقی که فرهنگ 
و مذاهب خاص دارند باید متفاوت و شناخت 
حساسیت ها باشــد.معاون سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی اســتاندار گلستان با تاکید بر اینکه 
اقتضائــات بومی شناســی در حکمرانی باید 
مدنظر باشــد، گفت: بهره گیــری از ظرفیت 
علمــی و مراکز دانشــگاهی عامل برتری هر 
کشــور در عرصه ملــی و بین المللی اســت 
چراکه با توانمندی و یافته های علمی می توان 
اقتدار خود را به رخ جهانیان کشــاند.مهاجر 
خاطرنشان کرد: از ظرفیت دانشگاهی می تواند 
در تدوین اســناد توســعه ای استان به خوبی 
استفاده کرد.وی ادامه داد: در آموزه ای دینی 
بارها تاکید شده است هر جا وحدت بود موجب 
آرامش آن جامعه شــده برای همین ویژگی 
حاکمان فاســد ایجاد تفرقه در جامعه است.

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
گلســتان گفت: اگر کار براســاس حکمرانی 
محلی صــورت بگیرد و ویژگی های مذهبی و 
قومیتی به درستی در نظر گرفته شود اعتماد 
عمومی افزایش و بهترین خدمات به مردم ارائه 
خواهد شد.مهاجر با تاکید بر شناخت دقیق از 
ویژگی های اقوام و مذاهب در استان گلستان 
یادآور شــد: مردم ما مردمی فهیم هســتند 
اگر ببینند در حکمرانی به مســائل فرهنگی، 
مذهبی و قومیتی توجه می شــود همکاری و 

مشارکت ها افزایش پیدا می کند.

پیروزی حقوقی دولت در یک شکایت چند میلیارد 
دلاری حوزه انرژی

مریم سبزواری     -  سخنگوی کمیســیون انرژی مجلس از پیروزی دولت سیزدهم در یک پرونده شکایت چند میلیارد دلاری علیه کشورمان در 
حوزه انرژی خبر داد.

خبر 

معاون وزیر نفت 
تاکیر کرد: وزارت 
نفت نیز برنامه های 
خوبی را در این 
زمینه آغاز کرده و 
امیدواریم گام های 
خوبی را در این 
زمینه برداریم.

  چهار طرح زیست محیطی در استان بوشهر افتتاح شد
همزمان با گرامیداشت هفته محیط زیست چهار طرح زیست محیطی با استفاده از ظرفیت شرکت های دانش  بنیان 

برای کاهش آلودگی هوا و ساماندهی پسماند در صنایع نفت، گاز و پتروشیمی در استان بوشهر افتتاح شد.
 مدیرکل حفاظت محیط زیست استان بوشهر روز پنجشنبه در آئین افتتاح طرح های زیست محیطی اظهار کرد : 
برنامه ریزی منسجم و منظمی برای افتتاح طرح های زیست محیطی در استان بوشهر تدوین شده که علاوه بر هفته 

محیط زیست، در هفته دولت نیز برخی از پروژه ها افتتاح می شود.

 ۹۲ درصد تعهد اشتغال کهگیلویه و بویراحمد عملیاتی شد
 مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد گفت: تعهد سهمیه 
اشــتغال استان در سال ۱۴۰۱، حدود ۱۳ هزار و ۵۲۰ فرصت شغلی بوده که 

قریب ۹۲ درصد آن یعنی ۱۲ هزار و ۳۵۰ فرصت شغلی فراهم شده است.
حمیدرضا واعظی زاده  اظهار کرد: این تعداد شغل در قالب اشتغال مستقیم 
و زیســت بوم اشتغال توسط دســتگاه های دخیل در اجرای این تعهد ایجاد 

شده است.

وی افزود: میزان تعهد اشتغال سال جاری افزون بر ۱۰ هزار و ۱۸۰ شغل 
می باشد که همه تلاش بر این است زمینه این میزان اشتغال فراهم شود.

مدیــرکل تعاون، کار و رفــاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: 
میانگین نرخ بیکاری در کشور در حال حاضر ۹.۷ درصد و در استان ۷.۳ درصد 

است که نشان از روند کاهشی نرخ بیکاری در استان دارد.
واعظی زاده ابراز کرد: اتفاقات خوبی در حوزه کســب و کار استان در یک 

سال و نیم اخیر رخ داده و این مسیر همچنان ادامه دارد.
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3 تولید 

 بحث اجرا و 
بازنگری طرح 
طبقه بندی مشاغل 
در سال های گذشته 
مغفول واقع شده 
بود که با کمک 
دوستان این امر 
محقق و رضایت 
پرسنل را به همراه 
داشت.

را  گازرسانی  رتبه نخست  اصفهان   .
در کشور دارد

 مدیرعامل شــرکت گاز اصفهان گفت:این 
استان رتبه نخست بهره مندی از گاز طبیعی و 
گاز رســانی را در کشور داشته و همه شهرهای 

آن از نعمت گاز برخوردارند.
ابوالقاسم عسکری روز چهارشنبه در مراسم 
تکریم و معارفه رییس اداره گاز کاشان افزود:۱۱۴ 
شــهر و هزارو ۵۰۰ روســتا و مزرعه در استان 
اصفهان از نعمت گاز بهره مند هســتند و امروز 
شاهد مهاجرت معکوس از شهرها به روستاهای 

استان هستیم.
وی اظهــار کرد: شــرکت گاز اصفهان رتبه 
نخست گازرسانی به صنایع را در کشور داشته و 
به ۱۹ هزار واحد تولیدی و صنعتی در این استان 
پهناور گازرســانی می کند، اصفهان و تهران ۲ 

استان برتر در حوزه گاز کشور هستند.
مدیرعامل شرکت گاز اصفهان گفت:قبل از 
پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی تنها ۲ هزار 
مشترک گاز طبیعی در استان اصفهان داشتیم و 
امروز به برکت نظام مقدس جمهوری ۲ میلیون 
و ۴۰۰ هزار مصرف کننده گاز طبیعی در استان 
داریم.عســکری افزود: به لحاظ ایجاد شــبکه 
گازرسانی پایدار،به برکت نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ۴۰ میلیون متر شبکه و انشعاب در استان 
اصفهان ایجاد شده و با این کار سالانه از سوخت 
۲۲ میلیارد لیتر سوخت مایع،نفت سفید،بنزین و 

مازوت جلوگیری می شود.
مدیرعامل شرکت گاز اصفهان بیان کرد: تا 
کنون ۱۰۰ هزار مددجــوی کمیته امداد امام 
خمینی)ره( و ســازمان بهزیستی گازبهایشان 
رایــگان شــده و این مهم در دولت ســیزدهم 
انجام شد.عســکری گفت: در استان اصفهان به 
اندازه چند کشــور اروپایی گاز مصرف می شود 
و بایــد تلاش کنیم مصرف مــا در بخش های 
خانگی،صنعت و تجاری بهینه باشــد تا شدت 

مصرف انرژی کاهش یابد.
وی افــزود: اگر بتوانیم مصرف گاز در بخش 
غیرمولد ازجمله بخش های تجاری و خانگی را 
کاهش دهیم و به بخش مولد منتقل کنیم هزاران 
شغل در پتروشیمی و فولاد ایجاد می شود و تولید 

کشور افزایش پیدا می کند.
وی اظهار کرد: اگر تولید افزایش یابد عرضه 
بیشــتر شده و وقتی عرضه زیاد شود تقاضا کم 
شده و تورم کاهش می یابد،انرژی که در بخش 
غیرمولد مصرف می شود باید بهینه شده تا مازاد 

آن به حوزه تولید و اشتغال منتقل شود.
فرماندار ویژه کاشان هم گفت: این شهرستان 
مختصات بزرگی داشــته و صنعت این منطقه 
بزرگ با مشــترکات زیاد اســت و کار مدیریت 
در این شهرســتان به ویژه در حوزه گاز سخت 
و خدمت رسانی در این حوزه مهم است ، مدیر 
این دســتگاه باید از حداکثر ظرفیت مجموعه 
خود استفاده کند.محمدشــریف زارعی افزود: 
یکی از اصول ما در دولت انقلابی رضایت مندی 
مردم است و رفع مشکلات صنعت هم بخشی از 
رضایت مندی مردم است چون قشر قابل توجهی 
از مردم در این حوزه فعال هستند ، خواسته ما 
از مدیر جدید گاز این است که با رویکرد جدید 
در بــاب ایجاد رضایت در بین مردم گام بردارد 
تا کمتر شاهد مشکلات در حوزه خدمت رسانی 

به مردم باشیم.

 مشکلات مدارس جزیره خارگ به صورت ویژه پیگیری می شود
 معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتاندار بوشهر گفت: مسائل و مشکلات آموزش و پرورش و مدارس جزیره خارگ به 

صورت ویژه پیگیری و برطرف می شود.
 اکبر پورات روز پنجشنبه در نشست شورای آموزش و پرورش استان بوشهر اظهار کرد: پتروشیمی جزیره خارگ در کوتاه ترین 
زمان ممکن مدرسه شهید مطهری این جزیره را با هماهنگی و همکاری اداره کل نوسازی مدارس در دستور کار و احداث قرار دهند.

وی افزود: همچنین سازمان برنامه و بودجه با اختصاص مبلغ پنج میلیارد تومان به مدرسه شهدای جزیره خارگ با پیشرفت 
فیزیکی ۸۰ درصدی آن را تا اول مهر تکمیل و در اختیار آموزش و پرورش قرار دهد.

خبر 

 مدیرعامل شرکت کربن ایران گفت: این شرکت با 
استفاده از دانش و تخصص نیروهای توانمند داخلی، 

بیش از ۴۰ درصد نیاز بازار کشور را تامین می کند.
حمزه کریمی اظهار کرد: شرکت کربن ایران یکی 
از اولین شــرکت های دوده ساز کشور بوده و بهترین 

کیفیت کربن منطقه را دارد.
وی افزود: در راستای عمل به منویات مقام معظم 
رهبری مبنی بر افزایش تولید و فروش محصولات، در 
کمتر از ســه ماه بیش از ۱۰ درصد رشد تولید و ۱۵ 
درصد افزایش فروش محصولات مجموعه را داشتیم 

که اتفاق بسیار بزرگی است.
مدیرعامل شــرکت کربن ایران با اشاره به اینکه 
بحث معیشت پرسنل همواره در اولویت کاری ما قرار 
دارد، گفت: بحث اجــرا و بازنگری طرح طبقه بندی 
مشاغل در سال های گذشته مغفول واقع شده بود که 
با کمک دوســتان این امر محقق و رضایت پرسنل را 

به همراه داشت.

  تولید دوده صنعتی پی تایپ
وی با اشاره به احداث کارخانه جدید شرکت کربن 
ایران افزود: در حال مذاکره با شــرکت شهرک های 
صنعتی خوزســتان هســتیم که امیدواریم هر چه 

سریعتر، زمین لازم برای این طرح مشخص شود.
کریمی تولید دوده صنعتی پی تایپ را از مهمترین 
برنامه های شرکت کربن ایران عنوان کرد و گفت: در 
این خصوص با شــرکت پتروشیمی جم وارد مذاکره 
شــده و در مراحل نهایی قرارداد هستیم؛ با عملیاتی 
شــدن طرح تولید دوده صنعتی پــی تایپ، میزان 

سودآوری شرکت به مراتب افزایش خواهد یافت.

  راه اندازی کوره چهار خط تولید واحد یک 
در مدت ۳۸ روز

مدیرعامل شرکت کربن ایران، افتتاح این کوره را در 
راستای توسعه و افزایش تولید دانست و گفت: با توجه 
به نبود کوره جایگزین در فاز یک کارخانه و ضرورت 

عدم توقف و رشــد تولید، این پروژه به مدت ۳۸ روز 
توسط نیروهای متخصص شرکت راه اندازی شد.

وی افزود: این طرح با استفاده از تجهیزات و مواد 
اولیــه داخلی مجموعه و زحمــات کارکنان توانمند 
شرکت کربن ایران، تنها با ۱۰ میلیارد ریال هزینه به 
بهره برداری رسید اما در صورت برون سپاری بیش از 

۲۵۰ میلیارد ریال هزینه نیاز داشت.
کریمی با بیــان اینکه اضافه کردن راکتور چهارم 
با ملاحظات زیســت محیطی انجام می شود و برای 
شهروندان اهوازی هیچ مشکلی به وجود نخواهد آمد، 
گفت: بحث فیلتراسیون و آلایندگی  هوا به صورت قوی 
در مجموعه شرکت کربن لحاظ شده و بیشتر از قبل 
ملاحظات زیســت محیطی رعایت می شود.وی ادامه 
داد: مباحث زیست محیطی همواره برای شرکت مهم 
بوده و در ســال های گذشته کارهای بسیار خوبی در 
مجموعه صورت گرفته است؛ بر اساس گفته سازمان 
هواشناسی مستقر در مجموعه، میزان آلایندگی هوا 
نسبت به قبل کمتر شده و در آینده با تمهیداتی که 

لحاظ خواهیم کرد این آلایندگی کمتر می شود.

  ۲۰ درصد تولیدات شــرکت کربن ایران 
صادر می شود

مدیرعامل شرکت کربن ایران در ادامه به صادرات 
محصولات این شرکت اشاره کرد و گفت: با توجه به 
اســتقبال کشورهای همسایه از برند کربن ایران، ۲۰ 
درصد تولیدات  شرکت را به صادرات تخصیص داده ایم 

و امیدواریم این رقم در سال جاری افزایش یابد.
وی افزود: محصول کربن وابسته به قیمت جهانی 
نفت اســت و در صورتی که بازار نفت خوب باشــد، 

می توان صادرات را بهبود بخشید.

  ارزآوری بیش از ۱۰ میلیون دلار شرکت 
کربن ایران

مدیرعامل شــرکت کربن ایران میــزان ارزآوری 
شــرکت کربن ایران در ســال گذشته را بیش از ۱۰ 

میلیون دلار عنوان کرد و گفت: بر اساس برنامه ریزی 
انجام شده، تلاش می کنیم در سال جاری هم حداقل 

۱۰ میلیون دلار ارزآوری داشته باشیم.
وی بیان کرد: شرکت کربن ایران، ۲۸۰ پرسنل دارد 
و در صورت احداث پروژه جدید شرکت، حداقل در فاز 

اول ۵۰ شغل مستقیم ایجاد خواهد شد.

  پنــج هکتار از فضای کل مجموعه کربن 
ایران، فضای سبز است

کریمی به اهمیت مســائل زیســت محیطی در 
این شرکت اشــاره کرد و گفت: حدود پنج هکتار از 
۱۳ هکتار فضای کل مجموعه به فضای ســبز تعلق 
دارد اما با این وجود بحث  فیلتراســیون و آلایندگی 
هوا همواره مورد توجه مجموعه کربن ایران اســت.

وی افــزود: هوای مجموعه کربن و منطقه اطراف آن 
در بدترین شــرایط و مانند سایر مناطق اهواز است و 
میزان آلایندگی در مقایســه با سایر صنایع آن گونه 
نیست که در رســانه ها و اذهان عمومی مطرح شده 
است؛ در کل طبق برنامه ریزی انجام شده، قرار است 
شــرکت کربن ایران طی فازهای مختلف به بیرون از 
شهر منتقل شود.مدیرعامل شرکت کربن ایران گفت: 
به گواه مشتریان، شــرکت کربن بهترین و قویترین 
برند داخل کشــور و کشورهای همســایه است لذا 
امیدوارم بتوانیم با کمک مســئولان استان، برنامه ها 
و پروژه های شــرکت را اجرایی کنیم.وی با اشاره به 
اقدامات لازم در زمینه طبقه بندی مشاغل و رفاهیات 
 کارکنان افزود: همواره به دنبال افزایش خدمات رفاهی

 کارکنان هســتیم تا از این طریــق قدردان همت و 
تلاش  آنها باشیم.

شــرکت کربن ایران در ســال ۱۳۵۱ با مشارک 
شــرکت کابوت تاسیس و در فاز اول، تولید ۱۶ هزار 
تن دوده صنعتی در دستور کار قرار گرفت. با توجه به 
نیاز صنایع لاستیک سازی، فاز دوم مجموعه در سال 
۱۳۷۳ بهره برداری شــد و در مجموع ظرفیت تولید 

به ۳۶ هزار تن رسید.

 شرکت کربن ایران، بیش از ۴۰ درصد نیاز بازار
 کشور را تامین می کند
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صنعت4

کهگیلویه وبویراحمد برغم اینکه معروف به استانی 
چهار فصل و سرشار از گنجینه های ارزشمند و توسعه 
محور در ابعاد گوناگون می باشد ولی همچنان از یک 

محرومیت تاریخی و عمیق رنج می برد.
این خطه با یک درصد خاک و جمعیت کشور، بیش 
از ۱۰درصد روان آبهای ایران، پوشیده از انبوه جنگل 
های بلــوط ، رویش گیاه دارویی در آن به اندازه ۶۰ 
کشور دنیا ، کریدور شامل به جنوب کشور، قابلیت های 
منحصر بفرد بویژه در حوزه های نفت و انرژی، منابع 
طبیعی، کشارزی، گردشگری ، آبزِی پروری ، گیاهان 
دارویی و محیط زیست اما همواره کمبود زیرساخت 
ها، منابع و امکانات مانع شــکوفایی این استعدادها و 
پیوند آنها با اقتصاد، معیشت و رفاه مردم شده است.

سال هاست که شهرک های صنعتی استان به حال 
خود رها شده و سوله های آن بجای جنب و جوش و 
تحرک کار و تولید به تبدیل انبار و یا حتی به مکانی 
برای انباشت زباله شده تبدیل شده و در واقع سکان 

این کشتی به گل نشسته است.
جولان سگ های ولگرد، صدای سکوت و خاموشی 
مطلق در سوله های راکد، درهای قفل و بسته تصویری 
است که این سال ها از واحدهای صنعتی مستقر در 
شهرک های صنعتی استان در ذهن مردم کهگیلویه 

و بویراحمد نقش بسته است.
به گفته متولیان امر ســهم اســتان کهگیلویه و 
بویراحمد از اشــتغال در شــهرک های صنعتی پنج 

هزار و ۶۵۹ نفر بوده که این رقم بسیار ناچیز است.
طبق اعلام محمد امین منوچهری مشاور اقتصادی 

رئیس اتاق بازرگانی یاسوج در بخش محصول ناخالص 
داخلی استان در ۱۰ سال گذشته همیشه نرخ منفی 
داشــته و در ایــن مدت بهــره وری و تولید ما صفر 

بوده است.
منچهری گفت : اما در پی نامگذاری سال ۱۴۰۲با 
عنوان مهــار تورم و رونق تولیــد و تمرکز بر بهبود 
اقتصاد، شــهرک های صنعتی به سمت رونق تولید، 
توسعه زیرساخت های شهرک های صنعتی، افزایش 
۲ برابری اعتبارات و بازگرداندن واحدهای راکد سوق 

داده شده اند.

 شهرک های صنعتی کهگیلویه و بویراحمد 
در یک نگاه

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی کهگیلویه و 
بویراحمد گفت: در حال حاضر در شهرک ها و نواحی 
صنعتی استان حدود ۲۱ شهرک صنعتی مصوب وجود 
دارد و ۱۳ شــهرک در حال واگذاری زمین و یا حق 
انتفاع داریم و میزان اشتغالزایی کل واحدهای صنعتی 

پنج هزار و ۶۵۹ نفر است.
سهیل مرادی نژاد اظهار کرد: ما در شرکت شهرک 
های صنعتی به عنوان یک شرکت ۱۰۰ درصد دولتی 
۲ وظیفه مهم داریم که یکی از آن ها توسعه و تملک 
اراضی اســت و در کنار آن ایجاد زیرساخت مناسب 
برای سرمایه گذار و استقرار سرمایه گذار است و بعد 
دوم رســالت و وظیفه خطیر شرکت بعد نرم افزای و 

حمایت و توسعه صنایع کوچک است.
وی افزود: مهم ترین اقداماتی که در دولت سیزدهم 

در شهرک ها و نواحی صنعتی استان اتفاق افتاده ۷۰ 
هکتار تملک اراضی برای استقرار واحدهای صنعتی 

انجام شده است.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی کهگیلویه 
و بویراحمد تصریح کرد: افزایش سطح اراضی وجود 
داشته و ۱۱ هکتار اراضی از دست کسانی که نیتی بر 
تولید نداشتند و قصد سود جویی داشتند فسخ قطعی 

صورت گرفت و باز پس گیری شد.
مرادی نژاد تاکید کرد: از این ۷۰ هکتار برای ۵۰ 
هکتار آن سند تک برگ قطعی به نام شرکت شهرک 

های صنعتی استان گرفته شده است.
وی ادامــه داد: زمانی کــه واحدهای صنعتی می 
خواهند تقاضای تســهیلات بانکی شــان را در بانک 
عامل تایید کنند و تســهیلات را تضمین کنند باید 
حتما تضمین به بانک بدهند که اکنون ســند های 

تک برگ ۵۰ هکتار گرفته شده است.
مرادی نژاد بیان کرد: کل اراضی در اختیار شرکت 
شــهرک های صنعتی یک هزار و ۶۱۶ هکتار است 
که از این میزان یک هزار و ۵۸۶ هکتار ســند ثبتی 

گرفته شده است.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی کهگیلویه 
و بویراحمد ادامه داد: احداث مجتمع های کارگاهی 
در استان به جد و به طور ویژه در دستور کار است و 
این مهم سیاستی است که در کل کشور شاکله اش 
بنا نهاده شده و در حال حاضر در استان هشت واحد 

در حال ساخت داریم.
وی تصریح کرد: این مجتمع ها با متراژهای ۲۰۰ و 

 اما در پی نامگذاری 
سال ۱۴۰۲با عنوان 
مهار تورم و رونق 
تولید و تمرکز 
بر بهبود اقتصاد، 
شهرک های صنعتی 
به سمت رونق 
تولید، توسعه 
زیرساخت های 
شهرک های 
صنعتی، افزایش ۲ 
برابری اعتبارات 
و بازگرداندن 
واحدهای راکد 
سوق داده شده اند.

مونا هادی    -     شــهرک های صنعتی کهگیلویه و بویراحمد که طی سالهای اخیر به علت آنچه که ضعف بنیه مالی و کمبود 
فاحش زیرساخت ها برای انجام ســرمایه گذاری نامیده می شود به قبرستانی از سوله ها بی حاصل تبدیل شده بود طی 

مدت یک سال و نیم با حمایت دولت در مسیر تحول قرار گرفته است .

 شهرک های صنعتی کهگیلویه و بویراحمد 
در مسیر تحول

 فرآورده پتروشیمی با دانش ایرانی 
در یک کارخانه روسیه به ثمر نشست

 تولید یک فرآورده صنعت پتروشیمی مورد 
نیاز صنعت کشور روسیه با دانش متخصصان 
ایرانی به ثمر نشست و این محصول از آزمایش 

سربلند بیرون آمد.
مدیر بازرگانی شــرکت پتروشــیمی آریا 
ساسول در حاشیه سیزدهمین نمایشگاه روس 
پلاســت در مســکو افزود: با توجه به شرایط 
تحریم های علیه روسیه، این شرکت همکاری 
مشترکی را برای تولید نیازمندی های این کشور 
انجام داد که به مرحله آزمایش برای آغاز تولید 

تجاری رسید.
روح الله پورکاویــان افــزود: ایران با اتکا به 
تجربــه تحریم بیش از چهــار دهه در صنعت 
پتروشیمی و تأمین نیازهای این صنعت با اتکا 
به ظرفیت داخلــی به توانمندی قابل توجهی 
رسیده است که در تعامل با شرکت های روسی 
به دنبال ارزآوری و صادرات محصول در قالب 

تأمین نیازهای این کشور هستیم.
وی گفت: متقابلا شرکت های روس هم از 
توانمندی هایی برخوردار هستند که همکاری 
مشــترک با آنها می تواند به تولید محصول با 
هزینه پایین تر برای صنعت پتروشیمی ایران 

منجر شود.
این فعال صنعت پتروشیمی با اشاره به نقش 
آفرینی شــرکت های دانــش بنیان در تأمین 
نیازهای این صنعت در ایران و جایگزینی آنها 
با برخی شرکت های خارجی گفت: در نمایشگاه 
روس پلاست، به دنبال حمایت از دانش بنیان 
ها در قالب معرفی آنها به شــرکت های معتبر 

بین المللی هستیم.
پورکاویــان با ابراز خرســندی از این که با 
توسعه مناسبات ایران و روسیه، در بحث مالی 
گشــایش خوبی انجام شده و مبادلات تجاری 
در حال انجام اســت، گفت: انتظار اســت گام 
های دیگری در راستای تسهیل شرایط حمل 
و نقل بین دو کشور برداشته شود و ارگان های 
متولی در وزارت صنعت و شرکت ملی صنایع 
پتروشــیمی، اطلاعات جامع تری از نیازهای 
کشــور روســیه در اختیار صنایع ایرانی قرار 
دهند تا بسترســاز تقویت مراودات تجاری دو 
کشور شود.نمایشگاه بین المللی روس پلاست 
روز سه شنبه آغاز به کار کرد. در این نمایشگاه 
که به مدت سه روز در کورکوس اکسپو مسکو 
برپا است، شماری از شرکت های ایرانی فعال در 
صنعت پتروشیمی در پاویون جمهوری اسلامی 
ایران به معرفی ظرفیت های خود پرداخته اند.

ایران در این نمایشگاه با برپایی یک پاویون 
اختصاصی شامل پنج شرکت بزرگ پتروشیمی 
شامل آریاساســول، امیرکبیر، تبریز، مارون و 
شــازند و همچنین سه شرکت دیگر در حوزه 
پایین دستی حضور دارد.مدیرکل همکاری های 
بین المللی وزارت انرژی روسیه در حاشیه این 
نمایشگاه با اشاره به امضای تفاهم نامه نقشه راه 
همکاری های علمی و فناوری بین این وزارتخانه 
و وزارت نفت ایران، گفت: اســتفاده حداکثری 
از ظرفیت های مشترک در دستور کار مسکو و 

تهران قرار گرفته است.
به گزارش ایرنا، دمیتری ســیمیونف افزود: 
بعد از امضای این سند، شرکت های بسیاری در 
روسیه علاقه مند به همکاری با ایران شده اند. 
وی اظهار داشت: این سند به دستیابی طرفین 

به شناخت دوجانبه کمک می کند.

 نماد بورس پتروشیمی گلستان بازگشایی شد
 معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتاندار گلستان گفت: نماد بورسی پتروشیمی گلستان در فرابورس بازگشایی و امکان 
خرید و فروش سهام این پروژه برای متقاضایان امکان پذیر شده است.به گزارش به نقل از روابط عمومی استانداری گلستان، 
سیدمحمد دهنوی در این خصوص اظهار کرد: پس از قبول افزایش سرمایه هلدینگ خلیج فارس توسط سازمان بورس و اوراق 
بهادار، صبح امروز نماد بورسی پتروشیمی گلستان )شستان( در بازار پایه فرابورس بازگشایی و امکان خرید و فروش سهام این 
پروژه برای متقاضایان امکان پذیر شــده اســت.وی ادامه داد: با نتیجه بخشی این پروژه و ورود هلدینگ خلیج فارس به پروژه 
پتروشیمی گلستان بیش از ۳۰۰ هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری انجام و ۲ هزار شغل مستقیم و ۳ هزار شغل غیرمستقیم 

ایجاد خواهد شد که به عنوان بزرگترین سرمایه گذاری تاریخ استان گلستان محسوب می شود.
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5 سرمایه 

  عملیات اجرایی ساخت ۵ هزار مگاوات نیروگاه توسط صنایع آغاز شد
 سخنگوی صنعت برق گفت: عملیات اجرایی ساخت پنج هزار و ۶۰۰ مگاوات نیروگاه توسط صنایع آغاز و استقبال صنایع 

متقاضی بیشتر شده است.
به گزارش از شرکت مدیریت شبکه برق ایران، »مصطفی رجبی مشهدی« افزود: ساخت نیروگاه از سقف ۱۰ هزار مگاوات 

تفاهم شده بین وزارتخانه های نیرو و صمت پیشی گرفته و به ۱۴ هزار مگاوات رسیده است.
وی ادامه داد: مطابق برنامه تأمین برق پایدار صنایع در دوره اوج بار امسال که با توافق وزارت صمت تدوین شده، برق صنایع 

کوچک که تعداد آنها افزون بر ۵۸۰ هزار واحد است به طور کامل تأمین خواهد و هیچ محدودیتی نخواهند داشت.

۳۰۰ متری در شهرک ها و نواحی صنعتی تقاضامحور 
در حال ساخت داریم و در اختیار سرمایه گذاران قرار 

می دهیم.
مرادی نژاد عنوان کرد: سرمایه گذارانی که تمکن 
مالی مناســبی برای احداث ســوله و زمین ندارند به 
صورت استیجاری در اختیار آن ها قرار داده می شود 
تا در سریع ترین زمان ممکن در آنجا مستقر و اقدام 

به تولید کنند.

 تلاش دولــت مردمی برای افزایش تولید 
در شهرک های صنعتی کهگیلویه و بویراحمد

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی کهگیلویه 
و بویراحمد عنوان کرد: در حوزه اعتبارات زیرساخت 
طی حدود دو سال اخیر رشد چشمگیری داشته ایم؛ 
در حوزه اعتبارات طرح تملک دارایی، امســال ۱۱.۶ 
میلیارد تومان تخصیص وجود داشــته و در اعتبارات 
داخلی یک جهش خوب تجربه کردیم، به طوری که 

تقریباً اعتبارات بیش از ۲ برابر رشد یافت.
وی با اشــاره به ملاقات بــا رییس صنایع کوچک 
کشور، گفت: برای اولین بار در سفری به همراه استاندار 
کهگیلویه و بویراحمد، خدمت رییس صنایع کوچک 
کشور رســیدیم که در نتیجه آن، علاوه بر تخصیص 

اعتبار، کمک های بلاعوضی به استان شد.
مرادی نژاد در خصوص بازگشت واحدهای غیرفعال 
به چرخه تولید، ادامه داد: ســال گذشــته، ۲۷ واحد 
غیرفعال را به چرخه تولید برگردانده شــد؛ بخشی از 
این واحدها سوءمدیریت داشتند و بخشی استیجاری 

و تسهیلات می خواستند.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی کهگیلویه و 
بویراحمد تاکید کرد: با رایزنی و جابجایی سرمایه گذار 
این واحدها فعال شده اند و امسال نیز بنا داریم که ۲۶ 

واحد غیرفعال را به چرخه تولید برگردانیم.
وی در خصوص طرح های شرکت شهرک ها گفت: 
۴۱۰ مورد تخصیص زمین، ۷۰ مورد دیوارکشی، ۴۱ 
مورد اسکلت ســوله، ۱۹ طرح در حال تکمیل و ۱۱ 
مورد نصب ماشین آلات داشتیم و مجموعاً ۵۹۶ طرح 

در ردیف های متفاوت در دست اجرا داریم.
مصوب شــده هیچ زمینی به صنایع غیر ضرور، در 

شهرک ها و نواحی سنعتی تقاضامحور واگذار نشود و 
تنها به صنایعی که در اشــتغال زایی و توسعه صنعتی 
و اقتصادی مؤثر باشــند، زیرساخت واگذار و مستقر 

می شوند.
در شرکت های مدیریت صادرات، برنامه ای را شروع 
کرده ایم که هنوز در ابتدای راه هســتیم و در آموزش 
شــاغلین واحدهای صنعتی، نیز سال گذشته، هزار و 

۲۵ نفر را آموزش دادیم.
همچنین در فن بازار ابتدای راه هستیم و کارهایی 
را شروع کرده ایم و از سوی دیگر، در بخش رویدادها 
و استارت آپ ها فعالیت هایی را شروع کردیم و امسال 

نیز رویداد استارت آپی برگزار خواهیم کرد.

 چالش هــای پیش روی شــهرک ها و 
درخواست های این سازمان از رئیس جمهور

وی با بیان اینکه در بویراحمد و گچساران با کمبود 
زمین صنعتی روبرو هستیم، گفت: مساحت زمین های 
ما اکنون یکهزار و ۶۱۶ هکتار اســت و در ســه ماهه 
منتهــی به ۱۴۰۱، توانســتیم ۷۰ هکتار را تملک و 
برای ۵۰ هکتار سند تک برگ و برای ۲۰ هکتار سند 

تفکیکی بگیریم.
مــرادی نژاد تاکید کرد: یکــی از فاکتورهای مهم 
مدیریت در شــهرک های صنعتی تملک و توســعه 
اراضی و فسخ اراضی است و اگر توسعه و تملک زمین 
نداشته باشیم، آیندگان ایراد می گیرند چرا نتوانستید 

زمین تهیه کنید.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی کهگیلویه و 
بویراحمد ابراز کرد: برای نمونه ۸۰۰ هکتار زمین در 

سقاوه وجود دارد که مشکلات اعتباری دارد.
وی در مورد منطقه ویژه اقتصادی گچساران، گفت: 
در این خصوص حدود ۲ هزار هکتار اراضی را در دشت 
خشــاب شناسایی کردیم که بخشی از آن خوش آب 
اســت و بخشی از آن نیز مرز خوزستان است که بین 
هــزار و ۲۰۰ تا هزار و ۳۰۰ هکتار، انتهای این زمین 

ویژه اقتصادی است.
مرادی نژاد ابراز کرد: شــرکت شهرک ها به عنوان 
سازمان مسئول انتخاب شد و سازمان صنایع کوچک 
و شــهرک های صنعتــی ایران تقبل کرد بخشــی از 
هزینه های فاز اول را خود به عهده بگیرد. معاون رئیس 
جمهــور نیز چند هفته پیش از منطقه هوایی بازدید 
کرد و ما نیز با عبدالملکی دبیر شــورای عالی مناطق 
آزاد تجاری - صنعتی و ویژه اقتصادی کشــور در این 

خصوص دیداری داشتیم.
وی ادامــه داد: مشــکل منطقه ویــژه اقتصادی 
گچساران این است که موضوع سازمان مسئولی شرکت 

شهرک ها رفع شود.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی کهگیلویه 
و بویراحمد تاکید کرد: امید است در سفر آتی دولت 
هم موضوع سازمان مسئولی و اعتبارات و کلنگ زنی 
این طرح انجام شــود.یکی از مســائل مورد بحث در 
سال های گذشته، شرکت هایی بود که تغییر کاربری 
داده بودند که با رصد و پایش روزانه که همکاران من 
انجام می دهند، ۲۵ واحد را شناسایی کردیم؛ این ۲۵ 
واحد بدون اجازه شرکت، تغییر کاربری داده بودند و 
به آنها اخطار کتبی نیز دادیم.مرادی نژاد اضافه کرد: ما 
در مرحله بعد طبق قانون اظهارنامه الکترونیکی صادر 
کردیم که یا باید واحد را فعال کنید، یا حق و حقوق 

دولت را پرداخت کنید.
وی افزود: بعد از ارســال اظهارنامه در یکم خرداد، 
حدود ســه هفته به آن ها فرصت داده شــده که در 
صورت عدم همکاری، قطعــاً علیه این واحدها اقدام 

قضایی خواهیم کرد.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی کهگیلویه 
و بویراحمد گفت: در شــرکت شهرک ها، عرصه را ما 
می دهیم و اعیان را تولیدکننده خریداری می کند؛ اما 

عرصه و اعیان هر دو در ملک دولت است و تولیدکننده 
برای تضمین تسهیلات باید، این عرصه و اعیان را در 

رهن بانک بگذارد.
وی با بیان این که صندوقی به نام صندوق ضمانت 
سرمایه گذاری صنایع کوچک داریم، گفت: این صندوق 
بخشی از تسهیلات واحد صنعتی را تضمین می کند 
اما واحدهای صنعتی ما باعث شدند صندوق در استان 
ضررده شود زیرا که در گذشته حتی واحدهای خارج از 
شهرک نیز برای دریافت تسهیلات معرفی شده بودند.

وی عنوان کرد: در سفر آتی هیات دولت به استان، 
با توجه به کمبود شدید زمین صنعتی در شهرستان 
های تقاضا محور بویراحمد و گچساران تقاضای توسعه 

و تملک اراضی را داریم.
مرادی نژاد گفت: هم منابع ملی و خرید مستثنیات، 
یک حمایت ریالی خاصی می طلبد و در بخش توسعه 
صنایع کوچک به خصوص بخش خوشه های کسب و 
کار و حمایــت از صنایع کوچک برنامه هایی را داریم 
که امید اســت دولت ســیزدهم نگاه ویژه ای به این 

مقوله داشته باشد.
البته در این مدت یک ســال و نیم اخیر کارهای 
بســیاری برای رونق تولید در اســتان انجام شــده و 
در حوزه اشــتغال موفقیت های چشمگیری حاصل 

شده است.

 کهگیلویه و بویراحمد جزو برترین ها در 
شورای اشتغال کشور

استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت : بر اساس اعلام 
وزارت تعاون و ســامانه ملی رصد اشتغال، این استان 
جزو برترین استان ها در پیشرفت تعهد اشتغال سال 

۱۴۰۱ قرار گرفت.
سید علی احمدزاده افزود: ما جزو پنج استان کشور 
هستیم که نرخ بیکاری کمتر از نرخ متوسط کشور شده 
و از ۱۰.۲در ابتدای این دولت به ۷.۳ در انتهای سال 
۱۴۰۱ رسیده است که از متوسط کشوری که ۹ می 
باشد کمتر اســت و این نرخ برای اولین بار در تاریخ 

استان بوده است.
وی با بیان اینکه دغدغه دولت برای اشتغال و کاهش 
نرخ بیکاری بالا اســت، اظهار کرد: رئیس جمهور در 
نشســت با اســتانداران با محوریت اشتغال بر آسیب 
شناسی وضعیت اشتغال استان ها، بررسی توان بانک 
ها و اســتفاده از تجربه اســتان های برتر برای بهبود 

وضعیت اشتغال کشور تأکید کرده است.
کهگیلویه و بویراحمد همیشــه جزو استان های 
با نرخ بیکاری بالا بود، و این اولین بار اســت که نرخ 
بیکاری در استان از متوسط نرخ بیکاری کشور کمتر 
شــده است. کاهش چند درصدی نرخ بیکاری نتیجه 
عملکرد کارگروه اشتغال استان و پیگیری احمدزاده 
رئیس شورای اشتغال استان است که در راستای تحقق 
اهداف و برنامه های اشتغال دغدغه بالایی داشته است.

دولت انقلابی سیزدهم در ۲ سال اخیر توانسته است 
تغییر محسوسی در وضعیت اشتغال کشور ایجاد کند 
که این تغییر در وضعیت اشتغال کشورقطعا به بهبود 
شاخص های معیشتی و کاهش آسیب های اجتماعی 

و افزایش شادی و نشاط نیز کمک می کند.
طبق گفته استاندار کهگیلویه و بویراحمد همزمان 
با سفر دور دوم هیات دولت و کلنگ زنی و بهره برداری 
از پروژه های بزرگی همچون پالایشگاه، پتروشیمی و 
منطقه گازی مختار هفت هزار شغل در استان ایجاد 

می شود.
کهگیلویه و بویراحمد در ســالهای گذشته استانی 
با نرخ بیکاری ۲ رقمــی بوده و همواره در رتبه های 
اول بیکاری قرار داشــت، بیکاری معضل بزرگی است 
که آسیب های اجتماعی زیادی را به همراه دارد، هر 
چقدر که نرخ بیکاری کم شود، بهبود وضعیت اجتماعی 

و اقتصادی را نیز شاهد خواهیم بود.

  انتقال مواد پودری با فناوری ایرانی

 یکی از شــرکت های دانش بنیان با تولید 
تجهیزات انتقال مواد دیســکی زمینه را برای 

تسهیل در انتقال مواد پودری فراهم کرد.
به گزارش گروه علم و آموزش ایرنا از معاونت 
علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت 
جمهوری، ســیداحمدرضا مدینه مدیرعامل 
شرکت مهندســی فواد صنعت ســپاهان با 
تشــریح طراحی و تولید سیستم های انتقال 
مواد دیسکی، گفت: با مشکلات حوزه انتقال 
مــواد پودری در کارخانجات مختلف و به ویژه 
خطوط تولیــد محصولاتی ماننــد لوله ها و 
مقاطع و کامپاندهای پلیمری مواجه شدیم و 
نیاز به استفاده از سیستم های جدید و بسته 
به منظور ایجاد اتوماسیون، حذف گرد و غبار 
و کاســتن از مشــکلات و صدمات وارد شده 
به کارگران ما را برآن داشــت تا با ســاخت و 
آزمایش تجهیزات جدید مانند سیستم انتقال 
مواد دیسکی و سیستم های دوزینگ اتوماتیک 
در ایــن عرصه ورود کنیم.وی درمورد تولید و 
طراحی فیلترهای وی وایر خاطرنشان کرد: در 
طی پروژه های طراحی و ســاخت کارخانه، با 
نسل جدید فیلترهای بادوام ضدگرفتگی آشنا 
شدیم و با توجه به ماهیت ویژه و قیمت بالا و 
وارداتی بودن آنها در حوزه طراحی و ســاخت 
خط تولید این نوع فیلترها ورود کردیم. پس 
از چهار سال طراحی و ساخت دستگاه نمونه و 
هزینه، موفقیت حاصل شد و هم اکنون ضمن 
دارا بــودن دانش فنی تولید این نوع فیلترها، 
دانش فنی ساخت تجهیزات تولید آن ها را نیز 
کسب کرده ایم و هم اکنون در حوزه های مختلف 
صنایع نفت و گاز و پتروشیمی و آب و فاضلاب، 
فولاد و تمامی حوزه های مرتبط با پساب فعالیت 
داریم.این فعال حوزه دانش بنیان همچنین با 
یادآوری تولید اکچویتورهای پنوماتیک اظهار 
داشت: در مسیر انجام پروژه های انتقال مواد 
و اتوماســیون آن ها به ادوات و تجهیزاتی نیاز 
داشــتیم که برخی از آنهــا باوجود پرمصرف 
بــودن، وارداتی و گــران بودند و از جمله این 
تجهیزات، اکچویتورهای پنوماتیک و چکش ها 
و ویبراتورهای بادی هســتند که در این حوزه 
نیز با طراحی و قالب ســازی مراحل تولید را 
شروع کردیم.مدینه، به نقش تولیدات داخلی 
در کاهــش واردات و رفع نیاز صنایع داخلی 
به این محصولات استراتژیک اشاره و تصریح 
کرد: آماری از میزان خــروج ارز برای واردات 
این محصول در دســت نیست ولی با توجه به 
قیمت بالا و استراتژیک بودن آن در هر صنعت، 

قاعدتا میزان قابل توجهی خواهد بود.
وی درمورد میزان اشــتغال ایجاد شده با 
تولیدات این شرکت دانش بنیان گفت: ۲۰ نفر 
به صورت مســتقیم و تعداد زیادی قطعه ساز 
و تولید کننده دیگر طی فرآیند برون سپاری 
ســاخت به صورت غیر مستقیم با ما همکاری 

می کنند.
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عبدالکریم جمیری روز شنبه در نشست خبری 
با رســانه ها در خصوص مسئولیت های اجتماعی 
صنایع نفت، گاز و پتروشــیمی در استان بوشهر 
اظهار کرد: در سال های گذشته مبالغ حداقلی در 
این خصوص مصوب و عملیاتی می شد که در این 
دوره اصرار ما بر استفاده حداکثری از این فرصت 
در قالب یک برنامه مشخص و توزیع آن براساس 

کار کارشناسی در مناطق میزبان بود.
وی افزود: ثمره این تلاش ها تصویب یک هزار و 
۳۷۷ میلیارد تومان اعتبار از محل مسئولیت های 
اجتماعی از محل اعتبارات پتروشیمی، گاز و نفت 
برای استان بوشهر بود که این مبلغ چند برابر مبالغ 

تخصیص یافته سال های گذشته است.

اعتبارات  عادلانــه  مصرف  ضرورت    
مسئولیت های اجتماعی صنایع

نماینــده مــردم بوشــهر، گنــاوه و دیلم در 
مجلس شــورای اســلامی تصریح کرد: به دلیل 
همراهی نکردن نماینده جنوب اســتان بوشــهر 
تاکنــون آثار ایــن اعتبــارات در اســتان دیده 
 نشــده و همچنان براســاس روال قبــل از محل

 مســئولیت های اجتماعــی حداقل ها در منطقه 
هزینه می شود و بیشترین رویکرد به سمت جنوب 

استان است.
وی بیان کرد: این درحالی است که حداقل آنچه 
سهم نفت است به دلیل وجود مناطق نفتی خارگ، 
فلات قاره، بهرگان و گوره در بوشهر، گناوه و دیلم 

باید به این مناطق نیز اختصاص یابد.
جمیری اضافه کرد: پیگیری ها تاکنون در این 
زمینه موثر نبوده و انتظار می رود اصل موضوع در 
خصوص قانونمندی و توزیع عادلانه اعتبارات پیش 
بینی شده از محل مسئولیت های اجتماعی به شکل 
استانی و براساس شاخص های توزیع اعتبار با دقت 

بیشــتر و برنامه ریزی انجام و در برنامه هفتم نیز 
به تصویب برسد.

نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس 
شورای اسلامی گفت: ظلمی۵۰ ساله در خصوص 
تعیین تکلیف نشــدن روستاهای هلیله و بندرگاه 
وجود دارد که با توجه به دســتور عالی ترین مقام 
اجرایی کشور باید وضعیت این روستاها مشخص 

شود.
وی افــزود: پیگیری هایی در مجلس نهُم برای 
جابه جایی روستاهای هلیله و بندرگاه بوشهر انجام 
و براساس نظر کارشناســی ۳۵۰ میلیارد تومان 
نیــز در این خصوص مصوب شــد که دولت وقت 
آن  را عملیاتی نکرد اما در مجلس دهم اصلاحات 
و امتیازاتی از جمله مجوزهای ســاخت و ساز به 

آنها داده شد.
نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس 
شــورای اســلامی تصریح کرد: تلاش ما در این 
شرایط این بوده که این روستاها یا جابه جا شوند 
و یا اینکه یا ســند مالکیت بــا تمام اختیارات به 

آنها داده شود.
جمیــری ادامه داد: تلاش ما براین اســت که 
نشستی مشترک با وزیر کشــور، رئیس سازمان 
پدافندغیرعامل و سازمان انرژی اتمی در خصوص 
تعیین تکلیف روستاهای هلیله و بندرگاه مبنی بر 

ماندگاری و یا جا به جایی آنها برگزار شود.
وی تاکید کرد: با توجه به دستور رئیس جمهور 
و معاونــان اول و اجرایی ایشــان انتظار می رود 
هرچه زودتر این روستاها تعیین تکلیف و مردم از 

بلاتکلیفی خارج شوند.

  احتمال اضافه شدن تعداد نمایندگان 
استان بوشهر

به گفته جمیری لایحه افزایش تعداد نمایندگان 

مجلس در کمســیون شوراها مطرح و به تصویب 
رســیده و اینکه این ۴۰ نماینــده  مربوط به چه 

مناطقی هستند نیز مشخص شده است.
وی تاکید کرد: امــا با توجه به اینکه در عمل 
انتخابات مجلس دوازدهم در وزارت کشــور آغاز 
شده مشخص نیست گزارش نهایی این لایحه در 

دستور کار مجلس یازدهم قرار بگیرد.
جمیری یادآور شــد: اگر لایحــه افزایش ۴۰ 
نماینده عملیاتی شــود سهم بوشهر از این شمار 
یک نماینده است و به این صورت حوزه نمایندگی 
بوشهر از گناوه و دیلم در مجلس شورای اسلامی 
جدا می شــود و برای انها نیز یک نماینده در نظر 

گرفته می شود.

  فراموشــی بخش جوانان در وزارت 
ورزش و جوانان

نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس 
شورای اسلامی گفت: بخش جوانان در سال های 
گذشــته در وزارت ورزش و جوانان به طور کلی 
فراموش شده بود و به طور ناقص به بخش ورزش 
پرداخته می شــد و در اســتان بوشــهر نیز شاید 
۱۰ ســال فعالیت ملموسی در این بخش صورت 

نگرفته است.
وی ادامه داد: این در حالی اســت که مسائل 
جوانان بعنوان قشــر تاثیرگذار و ارزشمند با نگاه 
به آینــده باید دنبال و گره های آنها باز شــود و 
انتظار مــی رود در دوره کنونی این تحول در این 

حوزه شکل بگیرد.
 نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس 
شــورای اســلامی تصریح کرد: تلاش ما در این 
شرایط این بوده که این روستاها یا جابه جا شوند 
و یا اینکه یا ســند مالکیت بــا تمام اختیارات به 

آنها داده شود.

نماینده مردم بوشهر، 
گناوه و دیلم در 
مجلس شورای اسلامی 
گفت: ظلمی۵۰ 
ساله در خصوص 
تعیین تکلیف نشدن 
روستاهای هلیله و 
بندرگاه وجود دارد 
که با توجه به دستور 
عالی ترین مقام 
اجرایی کشور باید 
وضعیت این روستاها 
مشخص شود.

علیرضا حیدری    -    نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شورای اسلامی گفت: به دلیل همراهی نکردن نماینده جنوب استان بوشهر 
تاکنون آثار این اعتبارات در استان دیده نشده و همچنان براساس روال قبل از محل مسئولیت های اجتماعی حداقل ها هزینه می شود و     

بیشترین رویکرد به سمت جنوب این استان است.

انتقاد نماینده بوشهر از هزینه کرد اعتبارات 
مسئولیت های اجتماعی در جنوب استان

 ۵۷۲ میلیارد تومان اعتبار مسوولیت های اجتماعی صنعت نفت در شهرستان جم جذب شد
 استاندار بوشهر گفت: از مجموع یکهزار و ۳۷۷ میلیارد تومان اعتبار مسوولیت های اجتماعی شرکت های نفت، گاز و پتروشیمی 

به این استان تاکنون ۵۷۲ میلیارد تومان در شهرستان جم جذب شده است.
به گزارش احمد محمدی زاده در نشست با مسوولان شهرستان جم اظهار کرد: از اعتبار یاد شده ۲۱۵ میلیارد تومان در 

خط انتقال آب سد شهید آذرپیک جذب شده است.
وی یادآور شد: ۱۷۰ میلیارد تومان نیز در خط انتقال آب سیراف به جم توسط صنعت نفت سرمایه گذاری شده است.

 تحقق وعده های سفر استانی، مسیر 
توسعه گلستان را کوتاه تر کرد

 اســتاندار گلســتان گفت: عملکرد دولت در 
تحقق وعده های سفر استانی و به سرانجام رساندن 
طرح های نیمه تمام، گامی بلند برای رساندن استان 
به جریان توسعه پایدار است و مسیر رسیدن گلستان 

به توسعه را کوتاه تر کرد.
 علی محمد زنگانه عصر یکشــنبه در شورای 
اداری گلستان اظهار کرد: نتیجه این گونه اقدامات، 
علاوه بر بهره مندی اقشار جامعه از فواید طرح های 
زیرساختی، بازگرداندن امید به جامعه به خصوص 

نسل جوان است.
وی بیان کرد: یکی از این طرح های مهم که به 
دلیل طولانی شدن روند ساخت، مردم گلستان از 
آن ناامید شده بودند، طرح پتروشیمی بود که ۱۷ 
سال به حال خود رها شده بود اما با بن بست شکنی 
دولت سیزدهم و حمایت قوه قضاییه به سرانجام 

مطلوب رسید.
اســتاندار گلستان تکمیل مجتمع توانبخشی 
که از سال ۸۵ بلاتکلیف مانده بود را یکی دیگر از 
اقدامات موثر دولت سیزدهم دانست و گفت: روند 
عمل به وعده ها به خصوص قول های سفر استانی 
با سرعت ادامه دارد و تلاش می کنیم این طرح ها 

را در کوتاه ترین زمان به سرانجام برسانیم.
زنگانه در ادامه به انتخابات پایان امسال اشاره کرد 
و گفت: امنیت انتخابات، اصل مهم و مورد تاکید همه 
عوامل برگزاری است که بدون اغماض و چشم پوشی 

از هر گونه تخلف، تامین آن را مورد نظر داریم.
توجه بی سابقه دولت سیزدهم به گلستان با رشد 

هشت برابری اعتبارات تملک دارایی
نماینده مجلس: دستاورد سفر استانی رییس 
جمهور در کاهش محرومیت ها غیرقابل انکار است

وی بیان کرد:راهبرد اصلی انتخابات امســال 
همانند انتخابات سال های گذشته، مشارکت بالای 
مردم است که یکی از راه های ایجاد انگیزه در مردم 
برای آمدن پای صندوق رای، افزایش امید در جامعه 
با عمل مسوولان به وعده ها و حل مشکلات است 
استاندار گلستان گفت: دولت سیزدهم نگاه ویژه 
به اجرای طرح های آبرســانی در این استان دارد 
بــه طوری که از ۳۷۰ میلیارد تومان اعتبار به این 
حوزه در پایان دولت قبل، اکنون اعتبار تخصیصی 
به این حوزه در استان به هزار و ۴۱ میلیارد تومان 
افزایش یافت.زنگانه تاکید کرد: اگر تلاش ها برای 
تامین منابع مالی اجرای طرح های آبرسانی به ویژه 
شهر گرگان به عنوان مرکز استان صورت نمی گرفت، 

بحران اجتماعی را در این شهر داشتیم.
بــه گفته وی تامین منابع مالــی برای اجرای 
طرح های آبی شهر گرگان ۳۷ میلیارد تومان دیده 
شــده بود که این رقم در سفر دور نخست رییس 
جمهور به استان اسفندماه ۱۴۰۰ به ۲۲۶ میلیارد 
تومان افزایش داده شــده و تاکنون ۲۱۳ میلیارد 

تومان آن تخصیص یافته است.
وی با اشــاره به پیگیری اجرایی شــدن طرح 
شیرین ســازی آب از دریــای خــزر و تامین آب 
شــرب غرب استان به ویژه شــهر گرگان، افزود: 
ایــن طرح مراحل پایانی خــود را طی می کند و 
عملیاتی خواهد شد.نماینده عالی دولت در استان 
گلستان بیان کرد: علاوه بر این، بهره برداری از سد 
نرماب مینودشت و پوشش تامین آب شرب برای 
جمعیت ۵۵۰ هزار نفری ســاکن در شرق استان 
 و تقویت اعتباری برای پیگیری عملیاتی شــدن 
ســاخت ســدهای میرداماد و قره چای با جدیت 

پیگیری می شود.
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 چراغ سبز یک انجمن بین المللی به بام پتروشیمی ایران
 مدیر سلامت، ایمنی و محیط زیست پتروشیمی لردگان، گفت: این شرکت موفق به کسب سه گواهینامه سیستم مدیریت سبز 
از سوی انجمن مدیریت سبز ایران شد.ساتیار خیری، گفت: شرکت پتروشیمی لردگان در راستای چشم انداز، برنامه راهبردی، اهداف 
و سیاســت های خود که دســتیابی به اهداف مورد نظر در صنایع سبز است، تصمیم به اجرای سیستم مدیریت سبز برای کاهش 
مصرف منابع، هزینه های خدماتی و تولید محصول گرفت و در همین راستا از سال ۱۴۰۱ در چند جبهه فعالیت هایی را آغاز کرد.وی 
افزود: پس از انجام ارزیابی های لازم از سوی انجمن مدیریت سبز ایران، به عنوان تنها نماینده جامعه سبز اروپا در ایران و تایید اسناد 

و مدارک این شرکت و بر اساس ممیزی های صورت گرفته، شرکت پتروشیمی لردگان موفق به کسب گواهینامه های سیستم شد.

 بیش از ۳۴ هزار تن ســهمیه کود 
استان بوشهر تعیین شد

 مدیر شــرکت خدمات حمایتی کشاورزی 
استان بوشهر گفت: براساس برنامه ریزی انجام 
شده سهمیه کود این استان برای سال زراعی 
۱۴۰۲ - ۱۴۰۳ معــادل ۳۴ هــزار و ۷۳۰ تن 

تعیین شده است.
خسرو عمرانی اظهار کرد: با توجه به میزان 
مصرف کشاورزان بیشترین سهم معادل ۲۲ هزار 

و ۲۹۵ تن مربوط به کود ازته است.
وی افزود: بر این اســاس ۹ هزار و ۶۴۴ تن 
کود فسفاته و ۲ هزار و ۷۹۱ تن نیز کود پتاسه 

در نظر گرفته شده است.
مدیرشــرکت خدمات حمایتی کشاورزی 
اســتان بوشهر تصریح کرد: با تامین کود، این 
شــرکت بدون هیچ محدودیتــی و در صورت 
وجود تقاضــا آمادگی تامین کــود مورد نیاز 

کشاورزان را دارد.
عمرانی یادآور شد: سال گذشته ۲۷ هزار و 
۳۲ تن سهمیه کود استان بوشهر تامین شد که 
نسبت به سال ۱۴۰۰ معادل ۵۲ درصد افزایش 

نشان می دهد.
وی با اشاره به اینکه بخشی مهمی از سهمیه 
کود اوره کشور نیز از این استان تامین می شود، 
گفت: ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار تن ســهمیه کود 
اوره کشــور است که از این میزان ۹۶۸ هزار و 
۸۴۲ تن معادل بیش از ۴۰ درصد آن از شرکت 

پتروشیمی پردیس عسلویه تامین می شود.
مدیرشــرکت خدمات حمایتی کشاورزی 
استان بوشهر یادآور شد: همچنین امسال ۲۲ 
هزار و ۹۰۰ تن خاک فســفاته از خارج کشور 
با هدف تولید کود فسفاته در استان و کشور با 

کشتی وارد اسکله نگین بوشهر شد.
عمرانی اظهار کرد: کود فســفاته در داخل 
کشــور تولید می شود و خاکی که برای تولید 
کود از آن اســتفاده می شود وارداتی است.وی 
بیان کرد: در راستای تامین نیازها در داخل و 
خودکفاشدن، برنامه شرکت خدمات حمایتی 
کشاورزی با تاکید بر شرکت های دانش بنیان 
هدف گذاری شده و بر اساس برنامه ریزی های 
انجام شده، به زودی کشور در تولید کود فسفاته 

و پتاسه به خودکفایی می رسد.

توزیع کود براساس الگوی کشت
مدیر شــرکت خدمات حمایتی کشاورزی 
اســتان بوشهر گفت: با توجه به تعریف الگوی 
کشــت و محدودیت منابع آب و خاکی، التزام 
به رعایت این الگو از جمله ضروریاتی است که 

کشاورزان باید به آن توجه داشته باشند.
عمرانی اضافه کرد: در همین ارتباط توزیع 
کود یارانه دار مورد نیاز کشاورزان متناسب با 

رعایت الگوی کشت انجام می شود.
وی عنوان کرد: کلیه کشت ها زراعی و باغی 
به خصوص در زمینه نخیلات، مرکبات، گیاهان 
دارویی، گندم و جو، دانه های روغنی مانند کلزا 
و ســبزیجات برگی که در قالب الگوی کشت، 
انجام می شود شامل کودهای یارانه ای هستند.

عمرانی با اعلام این که محصولات جالیزیی 
شامل این کودهای یارانه ای نمی شوند، عنوان 
کرد: بر این اساس تمامی سطوحی که در سامانه 
جامعه پهنه بندی در قالب الگوی کشــت در 
استان مشخص شده مشمول کودهای یارانه ای 

هستند.

 محمد صادق قنادزاده در آیین تجلیل از صادرکنندگان 
نمونه استان مرکزی افزود: این کالاها با یک مرحله فرآوری 
به خارج از کشور صادر می شوند و عدم تنوع صادراتی از 

جمله مشکلات صادرات کشور به شمار می رود.
وی ادامه داد: تنوع مقاصد صادراتی از دیگر مشکلات 
تجارت خارجی کشــور بوده و بیش از ۷۵ درصد شرکای 
تجــاری ایران را پنج تا ۶ کشــور از جمله عراق، چین و 

افغانستان تشکیل می دهند.
معاون ارتقای کســب و کارهای بین المللی ســازمان 
توســعه تجارت ایران خاطرنشان کرد: کشور عراق قوانین 
ســختگیرانه ای را در زمینه واردات و توصیه های صادراتی 

اعمال کرده است.
قنادزاده افزود: در زمینه مقاصد صادراتی کشور باید کار 
ویژه انجام شود که به همین منظور برنامه ریزی کاربردی 

از سوی این سازمان انجام خواهد شد.
وی کم توجهی به حوزه ســرمایه گذاری خارجی را از 
دیگر مشکلات پیش روی صادرات کشور عنوان کرد و گفت: 
در زمینه صادرات خدمات فنی- مهندسی اقدامات جدی 
انجام نشده درحالی که حوزه خدمات ۷۰ درصد صادرات 

برخی کشورها را به خود اختصاص داده  است.
معاون ارتقای کسب و کارهای بین المللی سازمان توسعه 
تجــارت ایران اظهارکرد: شناســنامه دار کردن خدمات و 
اســتفاده از تعهدات ارزی از جمله اقداماتی است که برای 
افزایش صادرات خدمات فنی و مهندسی در کشور انجام 

شده است.
قنادزاده گفت: در حوزه خدمات شــیوه نامه ها اصلاح 
شده و مشوق های صادراتی به شرکت هایی که ارزش افزوده 
بیشتری در صادرات برای کشور فراهم می کنند داده می 
شــود.وی با یادآوری فعالیت رایزن های بازرگانی سازمان 
توسعه تجارت ایران در کشورهای مقصد صادرات محصولات 
تولیدی ایران افزود: این رایزن ها به عنوان سفیران تجارت 
در کشــورهای مقصد حضور داشته و وظیفه رفع موانع و 

مشکلات صادرکنندگان را برعهده دارند.
 معاون ارتقای کسب و کارهای بین المللی سازمان توسعه 
تجارت ایران خاطرنشــان کرد: این رایزن ها اکنون در ۲۰ 
کشور جهان حضور دارند که در آینده مجموع آنها به ۳۰ 

کشور خواهد رسید.
قنادزاده گفت: برگزاری نشســت مشترک رایزن های 
بازرگانی کشــور با استانداران استان ها در دستور کار این 

سازمان قرار دارد.
وی از وجود ۴۰ مرکز تجاری ایران در کشورهای مختلف 
دنیا خبرداد و افزود: مجوز این مراکز توسط سازمان توسعه 

تجارت صادر و توسط بخش خصوصی اداره می شود.
معاون ارتقای کسب و کارهای بین المللی سازمان توسعه 
تجارت ایــران اظهارکرد: مراکز تجاری وظایف رایزن های 
بازرگانی را برای صادرکنندگان کشــور برعهده دارند ولی 

کارمندان این مراکز دولتی نیستند.
قنادزاده افزود: این مراکز دارای ســوابق تجاری مثبت 

در کشورهای مقصد محصولات صادراتی ایران را دارند.
وی ادامه داد: اوراســیا ظرفیت مناسبی برای تجارت 
کشور به شمار می رود که تاکنون به خوبی از این فرصت 

استفاده نشده است.
معاون ارتقای کسب و کارهای بین المللی سازمان توسعه 
تجارت ایران از صدور مجوز برگزاری ۵۰ عنوان نمایشگاه 
بین المللی توسط این سازمان خبرداد و گفت: ۵۰ درصد 
منابع مالی مورد نیاز این نمایشــگاه ها با حمات سازمان 
توســعه تجاری ایران تامین می شود که این نمایشگاه ها 
ظرفیتی مناســب برای صادرکنندگان و تولیدکنندگان 

کشور به شمار می رود.

  ۵۲ میلیارد دلار کالاهای غیر نفتی سال گذشته 
از کشور صادر شد

استاندار مرکزی نیز در این آیین گفت: رکورد صادرات 
غیرنفتی سال گذشته با صادرات ۵۲ میلیارد دلار کالا توسط 

دولت سیزدهم شکسته شد.
»فرزاد مخلص الائمه « افزود: این دستاورد سال گذشته 
با وجود بزرگترین توطئه دشمنان علیه جمهوری اسلامی 

ایران محقق شد.
وی ادامه داد: اقتصاد کشور از ۱۱۰ سال گذشته به نفت 
وابسته بوده و تا زمانی که نفت در کشور استخراح می شود 

اقتصاد کشور، نفتی خواهد بود.
استاندار مرکزی خاطرنشــان کرد: ۷۷ درصد اقتصاد 
کشــور تا پیش از تحریم های ظالمانه دشمنان علیه ملت 
ایران وابسته به نفت بود و هرکالایی که از کشور صادراتی 

به نفت وابسته بود.
مخلص الائمه اظهارکرد: اقتصاد کشور در دوره تحریم ها و 
شیوع ویروس کرونا از نفت جدا شد و شکوفایی در تولید ملی 
و توجه به شرکت های دانش بنیان در این دوران محقق شد.

وی ادامه داد: امید است با افزایش درآمدهای نفتی کشور، 
دستگاه های ملی به اقتصاد نفتی باز نگشته و توسعه تجارت 

غیر نفتی را در دستور کار خود قرار دهند.
استاندار مرکزی با یادآوری برگزاری نشست استانداران 
کشور با سفرای جمهوری اسلامی ایران در کشورهای جهان 
گفت: این استان ظرفیت های مطلوبی در اختیار داشته و 
می توان با شناسایی این ظرفیت ها زمینه تبادلات تجاری 

با کشورهای آسیایی، اروپایی و آفریقایی را افزایش داد.
مخلص الائمه خاطرنشان کرد: استان مرکزی با وجود 
اینکه از جمله استان های مرزی محسوب نمی شود جزء 
۱۰ اســتان برتر در زمینه صادرات کالا بوده و نیاز است با 
همکاری مسئولان زمینه افزایش صادرات بیش از پیش از 

استان فراهم شود.
وی با یادآوری تصویب مجوز ایجاد پارک لجستیک در 
استان مرکزی گفت: ابتدای خردادماه امسال برای دومین بار 
در کشور مجوز ایجاد پارک لجستیک در زمینی به مساحت 

۴۰۰ هکتار در این استان تصویب شد.
استاندار مرکزی اظهار کرد: این پارک می تواند به عنوان 
ســاحل خشک مورد استفاده قرار گرفته و این مهم رشد 

صادرات و واردات استان را به همراه دارد.
مخلص الائمه با تاکید بر استفاده صنایع از انرژی بادی 
و خورشیدی یاد آور شد: بر اساس قرارداد شرکت گاز، این 
شرکت تعهدی برای تامین گاز صنایع در مدت چهار ماه 
سرد سال را نداشته و استانداری کمک برای تامین انرژی 

مورد نیاز صنایع را در دستور کار خود قرار داده است.
مراودات تجاری استان تور روسیه با جمهوری اسلامی 

ایران ۲ و نیم برابر افزایش یافت
یــک میلیارد و ۲۰۰ میلیون دلار از گمرکات اســتان 

مرکزی صادر شد
مدیر کل اداره صنعت  معدن و تجارت استان مرکزی نیز 
در این نشست گفت: یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون دلار کالا 
سال ۱۴۰۰ از گمرکات این استان به خارج از کشور صادر 
شد و بر اساس پیش بینی های انجام شده میزان صادرات 

انجام شده از استان بیش از این مقدار بوده است.
علی جودکی افزود: ظرفیت صادرات پنج میلیارد دلار 

در افق پنج ساله از استان مرکزی وجود دارد.
وی ادامه داد: وجود دستور العمل های داخلی در حوزه 
تجــارت، عدم بازاریابی و تک نرخی نبــودن ارز از جمله 

مشکلات بر سر راه صادرات استان است.

 اوراسیا ظرفیت 
مناسبی برای تجارت 
کشور به شمار می 
رود که تاکنون به 
خوبی از این فرصت 
استفاده نشده است.

اکبر محمدی    -   معاون ارتقای کسب و کارهای بین المللی سازمان توســعه تجارت ایران گفت: محصولات پتروشیمی و صنایع فلزی۸۳ درصد سبد 
صادرات کشور را به خود اختصاص داده  است.

محصولات پتروشیمی و صنایع فلزی ۸۳ درصد 
صادرات کشور را تشکیل می دهند
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 نماینده یکی از شــرکت های ایرانی حاضر در 
نمایشگاه فناوری اطلاعات و ارتباطات )های تک( 
سوریه گفت: توانمندی های صنعت عظیم و پیشرفته 
نیروگاهی کشــور در این نمایشگاه توسط شرکت 

ایرانی معرفی می شود.
به گزارش از محل نمایشــگاه های تک سوریه ، 
مرتضی نجفی متین مدیر پروژه شــرکت مدیریت 
انرژی طرح های تجدیدپذیر پذیر فراب و کارشناس 
توســعه بازار معرفی شرکت فراب درباره محصول 
ارائه شــده در این نمایشگاه اظهار کرد: محصولات 
ارائه شــده ما با نو آوری ایرانی در جهان صنعت به 
تجار و بازرگانان کشور سوریه جهت ساخت نیروگاه 
های تجدیدپذیر پذیر خورشیدی معرفی می شود .

شرکت های ایرانی در نمایشگاه فناوری اطلاعات 
و ارتباطات )های تک( ســوریه با ارائه نوآوری ها و 
طرح هــای مختلف در زمینه آی تی و اطلاعات و 
ارتباطات باعث جــذب بازدیدکنندگان و کاربران 

فضای مجازی شدند.
این ارائه در شهر نمایشگاهی دمشق ، با حضور 
۱۵۰ برند داخلی و بین المللی فعالیت های نمایشگاه 
فناوری اطلاعات و ارتباطات در حال برگزاری است.

همزمان با افتتاح نمایشگاه بیلدکس و با حضور 
۱۵۰ برنــد داخلی و بین المللی از جمله شــرکت 
های ایرانی ، فعالیت های نهمین دوره نمایشــگاه 
فنــاوری اطلاعات و ارتباطــات )HITEC( به همت 
گروه نمایشــگاه هــای عربی با همــکاری وزارت 
ارتباطات و فناوری امروز در محل نمایشگاه جدید 

دمشق آغاز شد.
نماینده شرکت ایرانی حاضر در نمایشگاه دمشق 
افزود: در این نمایشــگاه ، نیروگاه های حرارتی و 
همچنین نیروگاه های زباله سوز جهت تولید انرژی 
الکتریکی ماشــین آلات سنگ شکن برای تبدیل 
نخاله های ساختمانی به ســیمان جهت استفاده 
مجــدد و صرف جویی در هزینــه ها و حفاظت از 

معرفی صنعت نیروگاهی کشور در نمایشگاه 
فناوری اطلاعات سوریه

محیط زیست نیز معرفی می شود.
نجفی متین ادامه داد: شــرکت فراب بــه عنوان بزرگترین پیمانکار صنعت 
نیروگاهی کشور در نمایشگاه های تک کشور سوریه توانمندی های شرکت را 
معرفی می کند و مجموعه مدیریت انرژی های تجدیدپذیر فراب به عنوان متولی 
نیروگاه های تجدیدپذیر در این نمایشگاه حضور دارد و پذیرای مهمانان بازدید 

کننده سوریه می باشد.
شرکت فراب پس از اجرای موفقیت آمیز طرح های عظیم نیروگاه های برق آبی 
کرخه به ظرفیت ۴۰۰ مگاوات، مسجدسلیمان به ظرفیت ۱۰۰۰ مگاوات، کارون۳ 
به ظرفیت ۲۰۰۰ مگاوات و کارون ۱ به ظرفیت ۱۰۰۰ مگاوات، با عزمی راسخ و 
با اعتماد و تکیه بر تجربیات کارشناسان سخت کوش و متعهد خود و تلفیق آن 
با قابلیت های بالقوه در سایر شرکت های وابسته و همکار، بستر اجرای بسیاری 
از طرح هــای بزرگ را فراهم نموده و حوزه فعالیت خود را به احداث طرح های 
نیروگاه های انرژی؛ نفت، گاز و پتروشیمی؛ صنایع ریلی؛ شبکه های هوشمند؛ آب 

)تصفیه خانه، آب شیرین کن و ...( و زیرساخت، گسترش داده است.
شرکت فراب به منظور استمرار دستاوردهای اجرای طرح های پیشین و نیز 
اعتلای سطح علمی و اجرایی شرکت در آینده، گام به عرصه اجرای پروژه های 
بین المللی نهاده و در این راستا موفق به احداث نیروگاه برق آبی »تانا« به ظرفیت 
۲۵ مگاوات در کشور کنیا؛ سد و نیروگاه »سنگ توده ۲« به ظرفیت ۲۲۰ مگاوات 
در کشــور تاجیکستان؛ کارهای ســاختمانی و هیدرومکانیک نیروگاه برق آبی 
»کینداروما« در کشــور کنیا؛ نیروگاه حرارتی ۳۲۰ مگاواتی »الصدر« در کشور 
عراق و نیروگاه برق آبی ۵ مگاواتی »ترِِم« در کشور کنیا، شده است و طرح های 
دیگری از جمله: پروژه چند منظوره »اومااویا« )شــامل سد، تونل انتقال آب و 
نیروگاه ۱۲۰ مگاواتی( در کشور سریلانکا و نیز پروژه های نیروگاه برق آبی ۳۷.۶ 
مگاواتی »درالوک ۲« و »باند دوم بزرگراه کلار - کفری« را در کردستان عراق، 

در دست اجرا دارد.
شرکت های ایرانی در نمایشگاه فناوری اطلاعات و ارتباطات )های تک( سوریه 
بــا ارائه نوآوری ها و طرح های مختلف در زمینه آی تی و اطلاعات و ارتباطات 

باعث جذب بازدیدکنندگان و کاربران فضای مجازی شدند.
این شرکت های در زمینه ساخت و پرتاب ماهواره ،شبکه های نگهداری تلفن 
همراه، تجهیزات مخابراتی ،فیبر نوری، امنیت شبکه و .... محصولات و اطلاعات 
خود را ارائه کردند که مورد استقابل سوری ها و رونق گرفتن نمایشگاه های تک 
سوریه شد.ایاد الخطیب وزیر فناروی و ارتباطات سوریه گفت: شرکت های ایرانی 
فناروی های منحصر به فرد و کارسازی را به نمایش گذاشتند که بی شک برای 
اقتصاد ما سودمند است، تصویر آینده همکاری های تهران - دمشق امیدوار کننده 

است و برای ملت های دو کشور خیر و منفعت درپی خواهد داشت.
ایاد الخطیب وزیر ارتباطات و فناوری در گفت وگو با خبرنگاران به اهمیت این 
نمایشگاه از نظر اشاعه فرهنگ ارتباطات و اطلاعات اشاره کرد که در آن سوریه 

مشتاق است از جدیدترین ها مطلع شود.
وی افزود: تحولات نشان می دهد آنچه نمایشگاه را متمایز می کند مشارکت 
چشمگیر نسل جوان از طریق پروژه ها و نوآوری های آنها است که با خدمات 
سایر شرکت ها در چارچوب فرآیند تحول دیجیتال ارائه می شود و به پیشرفتی 

که نمایشگاه شاهد آن است در زمینه های مختلف اشاره دارد.

هفته نامه تخصصی صنایع پتروشیمی 
صاحب امتیاز و مدیر مسئول : دکتر مریم رباط 

قائم مقام مدیر مسئول : ابوالفضل حمیدی 
زیر نظر شورای سیاست گذاری 

سردبیر : رضا مظفری  
صفحه آرا : محمود بابایی 

چاپ : انتشارات آمو 
گستره توزیع : سراسری 
تلفن : ۴۹۱۰۵۱۱۱-۰۲۱

info@petrochemicalind.ir : ایمیل
نشانی : تهران ، بلوار مرزداران ، خیابان ایثار  

انتهای کوچه مالک، پلاک ۶۱

شرکت های ایرانی 
در نمایشگاه فناوری 
اطلاعات و ارتباطات 
)های تک( سوریه 
با ارائه نوآوری 
ها و طرح های 
مختلف در زمینه 
آی تی و اطلاعات 
و ارتباطات باعث 
جذب بازدیدکنندگان 
و کاربران فضای 
مجازی شدند.


